



Association NER21 (Neuro-Environmental Rehabilitation 21st century)
Plateforme d'échange professionnel, social, de formation et de recherche
Impasse Aurore 3 - 3960 Sierre / Suisse www.ner21.org ner21@bluemail.ch

NEWSLETTER No 13 / Août 2018

Le mot de la rédactrice, Dre Ursula K. Imhof

Après une longue pause de plus un an - voilà une newsletter avec beaucoup de nouvelles : le comité NER21 et la commission ad hoc « Formation NER21 », composée de Sheena Irwin-Carruthers, DSc Susan Ryerson, Michèle H. Gerber et la Dre Ursula Imhof, ont été très actifs.
Entre temps il y a eu deux assemblées générales ordinaires, les deux ayant eu lieu à Genève/Suisse :

Pour l'**AGO du 12.03.2017**, nous étions les invité/es de la Dre Julia Vescey qui nous a généreusement mis à disposition son appartement.

Lors de l'**AGO du 21.04.2018**, les membres présents ont pu prendre connaissance, discuter et finalement approuver les nouvelles structures de formation NER21.

Pour plus de détails vous pouvez consulter les rapports de présidente sur le site.

Tout sera mis en oeuvre pour rendre accessible l'AGO 2019 également par *skype*.

Commission ad hoc de formation

Par souci de pérenniser le concept NER21, le comité a décidé de constituer une commission ad hoc « Formation NER21 ».

Son travail a abouti à :

- Définir clairement les conditions pour devenir instructeur / instructrice NER21.
- Créer une nouvelle structure de la formation NER21, avec 3 séminaires (niveau 1, 2 et 3) de 5 jours chacun, pouvant être suivie séparément, mais dans l'ordre.
- Le cours de base de 110 heures et le cours avancé de 35 heures continuent d'être reconnus par NER21 et IBITA.

Le concept NER21 a été présenté par notre présidente, Michèle H. Gerber, à deux reprises au niveau mondial :

- Le congrès mondial de physiothérapie **WCPT** (World Conference of Physiotherapy) qui a eu lieu en juillet 2017 à Cape Town / Afrique du Sud. Notre présidente a animé un atelier Indaba sur notre approche.
- Lors du congrès mondial d'ergothérapie **WFOT** (World Federation of Occupational Therapy) en mai 2018, également à Cape Town, elle a eu l'occasion de promouvoir le concept et a pu nouer des contacts précieux avec les représentants de l'ANFE en vue d'un prochain congrès NER 21.



Team of OTs of Western Cape Rehabilitation Centre, Cape Town, South Africa with our president and vice-president

Effectivement, un **4^{ème} congrès NER21** semble se concrétiser pour le vendredi 5 juin 2020 à Paris/France, en partenariat avec l'ANFE (Association Nationale Française des Ergothérapeutes).

Un programme provisoire est déjà établi avec la participation de plusieurs expert/es NER21 et d'autres spécialistes en neurologie. Nous vous tiendrons bien évidemment au courant.



Association NER21 (Neuro-Environmental Rehabilitation 21st century)
Plateforme d'échange professionnel, social, de formation et de recherche
Impasse Aurore 3 - 3960 Sierre / Suisse www.ner21.org ner21@bluemail.ch

NEWSLETTER No 13 / August 2018

A word from the editor, Dr Ursula K Imhof

After a break of more than a year, here is a newsletter with a lot of news! The NER21 Committee and the adhoc training committee 'Formation NER21' (comprising Sheena Irwin-Carruthers, Dr Susan Ryerson, Michèle H Gerber and Dr Ursula Imhof) has been very active. In the interim there have been two ordinary general meetings, both held in Geneva, Switzerland.

For the **ordinary general meeting of 12 March 2017** we were invited by Dr Julia Vescey, who kindly put her apartment at our disposal.

During the **ordinary general meeting of 21 April 2018**, the members present took cognisance of, discussed and finally approved the new training structures for NER21 instructors. For more details please refer to the President's reports which are available on the website. We are now starting to plan for the 2019 ordinary general meeting as well as to make it accessible via Skype.

Ad hoc Committee "Formation NER21"

To allay any concern about the future of NER21, the committee decided to constitute an ad hoc committee 'Formation NER21'. The work of this ad hoc committee is as follows:

- To define clearly the prerequisites for becoming an instructor.
- To create a new structure for training, with three seminars (levels 1, 2 and 3) of five days each, which can be followed separately provided they are completed in the order of the three levels.
- The basic course of 110 hours and the advanced course of 35 hours continue to be recognised by both NER21 and IBITA.



French Delegation of ANFE at WFOT



INDABA session at WCPT

The NER21 concept was presented by our President, Michèle H Gerber, at two world congresses :

- The World Confederation for Physical Therapy (**WCPT**), held in July 2017 in Cape Town, South Africa, where she conducted a lively session in the Indaba studio.
- The World Federation of Occupational Therapy (**WFOT**) in May 2018, again in Cape Town, where she had the opportunity to promote our concept and to make valuable contact with representatives of the ANFE (Association Nationale Française des Ergothérapeutes) with a view to arranging the next NER21 congress.

Indeed, it seems possible that the **4th NER21 congress** will be held on Friday 5 June 2020 in Paris, France, in partnership with the ANFE. A provisional programme is already being set up with the participation of several expert NER21 members and other specialists in neurology. We shall keep you up to date with developments